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Zápis 
 

zo zhromaždenia obyvateľov obce Lipovec, zvolaného starostkou obce Lipovec v zmysle § 11b 
s poukazom na § 3 ods. 2 písm. c) zákona SNR č. 369/1990 Zb.  o  obecnom  zriadení v znení  

neskorších  predpisov, konaného dňa 8.11.2024 ( piatok ) so začiatkom o 17.00 hodine  
v sále Kultúrneho domu v Lipovci.  

 
 
Zhromaždenie obyvateľov obce bolo zvolané pozvánkou starostky obce p. Ing. Danou Petráškovou, ktorá 
bola prostredníctvom poslancov Obecného zastupiteľstva doručená do každej domácnosti v obci.  
 
Na úvod stretnutia p. starostka  privítala  občanov  i  obyvateľov  našej  obce, osobitne  svoju zástupkyňu, 
poslankyňu p. JUDr. et PhDr. Katarínu Chrenovú, ďalších poslancov Obecného zastupiteľstva p. Mgr. 
Alenu Dibalovú, p. Ing. Dušana Ertla, p. Mgr. Stanislava Buvalu a p. Ivetu Vozárovú a ostatných 
prítomných. Konštatovala, že zhromaždenia sa podľa prezenčných listín zúčastnilo 71 občanov obce. 
Krátko pripomenula program stretnutia, kde uviedla, že po svojej prezentácii k avizovaným témam 
z pozvánky, budú mať  priestor občania našej obce na svoje pripomienky, názory, podnety a otázky aj na 
iné témy, ktoré ich zaujímajú.  
 
Program zhromaždenia:  
 

1. Hospodárenie obce za rok 2024 
2. Zmeny a novinky na rok 2025 ( odpady, dotácie, stavby, futbal dospelých – Váš názor ? ) 
3. Dostavba kanalizácie  
4. Podnety a postrehy 
5. Diskusia  

     
  
1. Hospodárenie obce za rok 2024  
 
Starostka obce informovala prítomných o hospodárení obce za rok 2023 a za rok 2024 podľa stavu 
k 30.9.2024. Prezentovala významné príjmy a výdavky obce podľa jednotlivých oblastí ( správa obce, 
Materská škola a Školská jedáleň, dotácie, energie, odpady, verejná hromadná doprava, kultúra a šport, 
Dobrovoľný hasičský zbor obce, projekty a pod. ) a informovala o výsledku hospodárenia obce za rok 
2023, ktoré sa skončilo prebytkom hospodárenia. Prezentovala čerpanie najvýznamnejších rozpočtových 
položiek v roku 2024 a prognózu do 31.12.2024. Uviedla ďalej, že napriek zložitej finančnej situácii miest 
a obcí je prognóza, že  aj v roku 2024 naša obec ukončí svoje hospodárenie s kladným výsledkom 
hospodárenia, t. j. s prebytkom, ktorý bude tvoriť rezervný fond obce na riešenie havarijných situácií 
a iných potrieb v súlade s platnou legislatívou.        
 
V ďalšom sa p. starostka pristavila pri niektorých významných rozpočtových položkách, predovšetkým na 
strane výdavkov, a to:  
 

a) Nakladanie s odpadmi – uviedla, že NR SR schválila zákon, ktorý ukladá povinnosť zberovým 
spoločnostiam vykonávať tzv. ďalšie dodatočné triedenie zmesového komunálneho odpadu pred 
jeho uložením na skládku. V SR je stále vysoká miera skládkovania KO na skládkach, ktoré sa 
rýchlo zapĺňajú a nie je v záujme štátu, aj s ohľadom na legislatívu EÚ, vytvárať ďalšie skládky. 
Cieľom je v čo najväčšej miere zvýšiť % vyseparovaného KO tak, aby sa výrazne znížilo 
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množstvo KO ukladaného na skládky. Aj keď vláda niektoré povinnosti na úseku triedenia KO 
pred jeho uložením na skládku prijatím legislatívy posunula na rok 2027, došlo zároveň k 4- 
násobnému navýšeniu základného poplatku za uloženie jednej tony KO na skládku. To je jeden 
z viacerých dôvodov, ktorý nás núti pristúpiť k zvýšeniu sadzby miestneho poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné odpady pre domácnosti i podnikateľské subjekty na rok 
2025. Napriek každoročnému nárastu poplatku za nakladanie s odpadmi p. starostka apelovala 
na občanov, aby sa snažili v čo najväčšej možnej miere separovať jednotlivé zložky komunálneho 
odpadu, nakoľko od % separácie odpadu sa odvíjajú ďalšie ukazovatele, predovšetkým poplatky 
za uloženie, zhodnotenie či zneškodnenie odpadov z obce. Záverom uviedla, že ak by sme 
upustili z doterajšej úrovne nakladania s odpadmi v našej obci, t. j. napr. zmenili by sme vývozný 
cyklus na 3-týždne, upustili by sme od vrecového zberu plastov a papiera a pod., mohli by sa 
výdavky obce na naskladanie s odpadmi čiastočne znížiť, avšak v našom záujme je aj naďalej 
vytvárať občanom podmienky na čo najvyššiu mieru separácie jednotlivých zložiek komunálnych 
odpadov.                  

 
b) Dotácie – starostka obce uviedla, že obec každoročne z rozpočtu obce poskytuje v zmysle 

príslušného všeobecne záväzného nariadenia obce finančné dotácie jednak centrám voľného 
času, ktoré zabezpečujú vzdelávanie, výchovu a rozvoj telesnej kultúry a športu pre deti s trvalým 
pobytom v našej obci vo veku od 5  do 15 rokov, ako aj občianskym združeniam pôsobiacim na 
území našej obce, ktoré sa rovnako venujú deťom a mládeži v rozličných oblastiach verejného 
života ( napr. dobrovoľní hasiči, telovýchovná jednota ). Poďakovala sa občanom za vyslovenie 
svojho názoru na zachovanie resp. nezachovanie futbalového oddielu dospelých v našej obci 
vyplnením pripraveného dotazníka, ktorý bol občanom k dispozícii pri prezentácii. V čase 
vyhotovovania zápisnice boli dotazníky vyhodnotené s výsledkom celkom 44 vyplnených 
dotazníkov, z toho  na 33 dotazníkoch bola vyznačená odpoveď „ ÁNO “ a na 11 dotazníkoch 
odpoveď „ NIE “.  Výsledok  vyplývajúci z vyhodnotenia dotazníkov bude slúžiť ako podklad 
k rozhodovaniu obce pri posudzovaní žiadostí o finančnú dotáciu z rozpočtu obce na rok 2025, 
resp. na ďalšie obdobia. Konštatovala, že história futbalu v našej obci je dlhoročná, ocenila 
podporu športu v obci zo strany Telovýchovnej jednoty spolu s Klubom slovenských turistov, 
kladne hodnotila tiež aktivity vedenia  telovýchovnej   jednoty   pri  získavaní  ďalších   zdrojov  
financovania  svojej   činnosti ( sponzorské dary a pod. ). Vyslovila svoje poďakovanie manželom 
Kellerovcom za ich dlhoročnú prácu v TJ bez nároku na odmenu.  

 
V súvislosti s poskytovaním finančných dotácií z rozpočtu obce p. starostka konštatovala, že všetky 
poskytnuté dotácie podliehajú finančnej kontrole jednak zo strany zamestnancov obce, ako aj zo strany 
hlavnej kontrolórky obce.         
 
Následne udelila slovo p. Zdenke Kellerovej, ktorá spolu s manželom dlhoročne pracuje v TJ Lipovec.  
 
Pani Zdenka Kellerová  poďakovala obci za podporu, stručne informovala o činnosti a hlavných 
výdavkoch na činnosť TJ ( doprava na zápasy, kosenie ihriska, pranie dresov detí i dospelých, odmeny 
rozhodcov, nákup potrebného vybavenia – lopty, siete, dresy a pod. ). Uviedla, že akékoľvek otázky 
k činnosti TJ môžu občania položiť v rámci diskusie a bude im zo strany zástupcov TJ odpovedané.  
 
 
  

c) Materská škola -  starostka obce informovala o zmene financovania MŠ od 1.1.2025. 
Konštatovala, že avizovaná výška finančného príspevku štátu na zabezpečenie prevádzky MŠ 
vo výške 3 tis. € /dieťa nebude postačovať na krytie všetkých prevádzkových i mzdových 
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nákladov na školstvo v našej obce. Prioritou obce však je našu materskú školu zachovať 
a naďalej ju zveľaďovať. 

 
 
 

d) Kanalizácia – vo veci dostavby kanalizácie v obci p. starostka uviedla, že:  
 

- práce na vybudovaní hlavnej kanalizačnej siete boli v termíne ukončené, boli realizované 
asfaltérske práce na miestnych komunikáciách po výkopových prácach  a v lehote do 30.11.2024 
by mal zhotoviteľ stavby odovzdať dielo obci. Následne bude podaný na Okresný úrad Martin – 
odbor ŽP návrh na vydanie kolaudačného rozhodnutia na stavbu ako celok. Po obdržaní 
dokumentácie môže obec túto predložiť Environmentálnemu fondu Bratislava ako jeden 
z podkladov k poskytnutiu úveru na financovanie realizácie jednotlivých kanalizačných prípojok 
k rodinným domom ( časový horizont 1. Q 2025 ). Prípojky sa budú realizovať postupne od 2. Q 
2025 do 1.Q  2029, avšak až po vydaní právoplatného kolaudačného rozhodnutia na hlavnú 
kanalizačnú sieť. Prípojky sa budú môcť realizovať na základe podaného ohlásenia k drobnej 
stavbe stavebnému úradu obce s tým, že prílohou ohlásenia bude schválená projektová 
dokumentácia spoločnosťou TVS, a. s. Martin. Občan by mal realizovať kanalizačnú prípojku 
v lehote do 4 rokov od kolaudácie stavby. Obec bude mať za povinnosť každoročne vypracovávať 
monitorovaciu správu o % pripojenia jednotlivých nehnuteľností na vybudovanú kanalizáciu. 
Obec Lipovec k dnešnému dňu eviduje od občanov 14 ohlásení drobnej stavby na realizáciu 
kanalizačnej prípojky, tieto podania však môže stavebný úrad obce vybaviť až po kolaudácii 
stavby a po predložení požadovaných dokladov a príloh k ohláseniu drobnej stavby zo strany 
žiadateľov v zmysle stavebného zákona. 

 
V ďalšom starostka obce informovala o krokoch obce v súvislosti s požiadavkou občanov časti ulice  
Hoskorná a v zostávajúcej druhej časti ulice Partizánska na vybudovanie kanalizácie. Spolu 
s projektantkou sa pracuje na  príprave projektu a na realizačnej štúdii ( časový horizont 2. Q 2025 ). 
Naďalej však pretrváva problém, že obec nevlastní  pozemky, kadiaľ by mohla kanalizácia v týchto 
častiach obce viesť. Starostka obce vstúpila do jednania s každým vlastníkom, ktorý by pripadal do úvahy, 
avšak okrem jedného sa u všetkých stretla s odmietavým stanoviskom. Hraničným riešením by bolo 
vyvlastnenie pozemkov, čo je však zložitý a dlhoročný proces. 
 
 

e) Projekty na rok 2025 - starostka obce informovala o nasledovných pripravovaných projektoch 
na rok 2025:   

 
▪ Kanalizačné prípojky k nehnuteľnostiam ( príprava projektovej dokumentácie, verejné obstarávanie,  
  postupná realizácia ),   
▪ Rekonštrukcia Kultúrneho domu – zateplenie, výmena kúrenia, zmena dispozičného riešenia kuchyne,  
  salónik, sála na cvičenie, komunitné centrum, múzeum histórie obce,  
▪ Rekonštrukcia Materskej školy – zateplenie, výmena kúrenia, bezbariérové vstupy a WC,   
▪ Parkovacie miesta – vybudovanie  parkovacích  miest  pri  Materskej škole a Obecnom úrade, na ulici  
  I.  čsl. brigády a výstavba chodníka smerom od autobusovej zastávky do Turčianskych Kľačian po most  
  cez prívodný kanál,     
▪ Revitalizácia parku pod Kultúrnym domom – terénne úpravy, mobiliár, výsadba, ihrisko, cyklo stojany, 
▪ Ďalšie drobné projekty – enviroučebňa, traktor, bager, stojiská, park pri kanáli ...  
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f) Kontakty na obec – starostka obce informovala, že pevné telefónne linky na Obecný úrad boli 
zrušené. Poskytla prítomným k dispozícii mobilné telefónne čísla, e-mailové adresy tak na 
starostku obce, ako aj na jednotlivých zamestnancov Obecného úradu, a kontakt na webovú 
stránku obce. Vyzvala občanov, aby neváhali v prípade potreby kontaktovať ju, 
alebo  zamestnancov  obce spôsobom, aký  im vyhovuje. Upriamila  pozornosť  aj  na  aplikáciu 
„ Munipolis “, kde obec zverejňuje všetky informácie a oznamy, ktoré sa zverejňujú aj cestou 
miestneho rozhlasu a odporučila občanom si ju nainštalovať do svojich mobilných telefónov.                                        
 

 
 
Následne pani starostka dala priestor občanom a otvorila diskusiu. V diskusii postupne vystúpili:   
 

a) p. Miloš Kozman: 
- navrhuje vybudovať v obci zberný dvor, nájsť vhodné miesto na vybudovanie kompostoviska    

a takto získaný kompost dať k dispozícii občanom, 
- nevidí žiadny význam budovať v malej obci, akou je naša, komunitné centrum a financovať ho,     
- položil otázku, kde majú občania z iných ulíc parkovať autá, keď nemajú dostatok miesta pri 

svojich rodinných domoch.  
 
Odpovedala p. starostka:  

- obec pristúpila k zakúpeniu zberných nádob na BIO-odpad z dôvodu, že legislatíva prikazuje 
obciam vytvoriť občanom podmienky na zber tohto druhu odpadu a tento odpad nepatrí do 
zberných nádob na zmesový komunálny odpad. Obec v roku 2018 robila prieskum 
v domácnostiach ohľadom zberu resp. triedenia bio-odpadu a v tom čase bola veľmi nízka vôľa 
občanov kompostovať bio-odpad. Obec t. č. nedisponuje pozemkom, ktorým by bol vhodný na 
vybudovanie obecného kompostoviska.  

 
- obec zastáva názor, že komunitné centrum má v našej obci svoje opodstatnenie. Nebude si 

vyžadovať žiadne personálne zabezpečenie a nebude klásť vysoké nároky na rozpočet obce. 
Bude predovšetkým slúžiť pre zložky a záujmové združenia, ktoré pôsobia na území našej obce, 
na stretávanie sa rodín s deťmi, seniorov, bude v ňom zriadená počítačová miestnosť a bude to 
priestor na realizáciu rozličných spoločenských aktivít v rámci verejného života našej obce.  

 
- z vykonaného zisťovania obce vyplýva, že takmer 90% domácností má priestor na parkovanie  

vlastných motorových vozidiel na vlastnom pozemku, vo svojom dvore. Ak to nie je z objektívnych 
dôvodov možné, obec môže povoliť individuálne parkovanie na obecných pozemkoch za presne 
stanovených podmienok.         

 
 

 
b) p. RNDr. Branko Brodniansky:     
- poukázal na skutočnosť, že mnohí občania ( aj on osobne ) sa starajú o obecné pozemky 

a zelené pásy pri svojich rodinných domoch a pravidelne ich kosia. Nevidí preto dôvod, prečo by 
obec nemohla   povoliť k obojstrannému prospechu malé úpravy týchto plôch napr. položením 
makadamu, alebo biopanelov, a tak by sa vytvorili podmienky na parkovanie vozidiel bez 
výrazného narušenia vzhľadu týchto plôch. Očakával by ústretovejší prístup obce v tejto 
problematike. Poukázal na to, že je potrebné zobrať do úvahy aj parkovanie vozidiel pri 
návštevách, t. j. že ide len o krátkodobé parkovanie. Má informáciu o tom, že obec zaujala 
negatívne stanovisko k podanej žiadosti občana o vytvorenie parkovacieho miesta. Prezentoval 
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názor, že mnohí občania si vybudovali rozličné spevnené plochy, vrátane parkovacích miest, na 
pozemkoch obce bez jej súhlasu.         

 
 
Odpovedala p. starostka:  

- uviedla, že vie o tomto konkrétnom prípade, avšak ide o občana, ktorý má vo svojom rodinnom 
dome zabudovanú vstavanú garáž a naviac má dostatočne veľký pozemok, kde by bolo možné 
vytvoriť si parkovacie miesto. Z uvedeného dôvodu mu bolo vydané zamietavé stanovisko obce.  

 
 

c) p. Mgr. Stanislav Buvala, poslanec Obecného zastupiteľstva:  
- uviedol, že všetky podané žiadosti občanov o vydanie súhlasu obce s parkovaním vozidiel na 

obecných pozemkoch, prerokovávala komisia pre výstavbu a životné prostredie a po vykonanej 
obhliadke na tvare miesta komisia vypracovala svoje stanovisko k žiadosti, ktoré odstúpila 
starostke obce. Vo väčšine prípadov sa kompromisné riešenie našlo a žiadateľovi bolo vyhovené.     

 
 

d) p. Miloš Kozman:  
- priklonil sa k názoru p. RNDr. Brodnianskeho a vyslovil svoj nesúhlas s tým, aby mu niekto 

určoval, na aký účel má využívať svoj pozemok, resp. dvor. Rovnako poukázal na to, že občania 
sa starajú o obecné pozemky a pritom na nich nemôžu parkovať svoje vozidlá. 

 
 
Odpovedala p. starostka:  

- opakovane uviedla, že parkovanie vozidiel na miestnych komunikáciách je neprípustné a značne 
to komplikuje výkon zimnej údržby. Obec opakovane riešila poistné udalosti, kedy ani pri najlepšej 
vôli vodiča traktora sa nedalo zabrániť poškodeniu vozidla, ktoré práve nevhodne parkovalo na 
komunikácii. Upozornila tiež majiteľov vozidiel, ktorí parkujú na ulici I. čsl. brigády, že 
zaznamenáva viacero sťažností na tento stav, a to aj od samotného správcu tejto cesty. Tento 
stav nebude možné ďalej akceptovať a bude ho potrebné v krátkej dobe riešiť.    

      
 

e) p. Jana Hoťková:    
- ako občan bývajúci na ulici Hoskorná, kde nie je vybudovaná kanalizácia, požaduje kompenzáciu 

zvýšených výdavkov domácností na vývoz septikov, ktoré sú podľa jej informácií neporovnateľne 
vyššie, ako  u  tých  domácností, ktoré sú napojené na kanalizáciu ( cca 90 až 95 € za jeden 
vývoz ). Zároveň položila otázku, či by nebolo možné vybudovať kanalizáciu aspoň na ulici 
Hoskornej samostatne ( bez časti ulice Partizánskej ) z dôvodu nesúhlasu vlastníkov pozemkov 
viesť kanalizáciu cez ich majetok.      
 
 

Odpovedala p. starostka: 
- požadovaná kompenzácia zo strany obce nie je možná. Obec má záujem budovať kanalizáciu 

v týchto častiach obce, ale v prípade, že by sa z tohto projektu vylúčila časť ulice Partizánska, je 
otázne, či by bolo efektívne budovať prečerpávaciu stanicu a kanalizačnú sieť pre napojenie sa 
tak malého počtu nehnuteľností.  Je potrebné si uvedomiť, že pri realizácii takýchto nákladných 
projektov je pre zainteresovaných dôležitá návratnosť investície.  
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f) p. Anna Lamošová:   
- vyslovila názor, že keďže vlastníci predmetných pozemkov dlhodobo nesúhlasia s budovaním 

kanalizácie cez ich pozemky, priklonila by sa aj k vyvlastneniu pozemkov.  
 
 

g) p. Zdenka Kellerová:  
- ako bývalá starostka obce uviedla, že rovnaká situácia bola aj v čase, keď obec pripravovala 

projekt budovania kanalizácii v obci za jej vedenia. Keďže už vtedy vlastníci nehnuteľností 
nesúhlasili s budovaním kanalizácie a prečerpávacej stanice na ich pozemkoch, bolo nevyhnutné 
vyňať tieto časti obce zo stavebného povolenia a z celého projektu kanalizácie, pretože inak by 
sa nebudovala kanalizácia vôbec a obec by prišla o finančné prostriedky z dotácie. Poukázala na 
skutočnosť, že niektoré dotknuté pozemky mali výmeru napr. iba 1,2 m2 a nemali pre vlastníkov 
žiadne využitie, no napriek tomu títo svojím nesúhlasom blokovali výstavbu kanalizácie v tejto 
časti obce.     

 
 

h) p. Mgr. Stanislav Buvala, poslanec Obecného zastupiteľstva obce Lipovec: 
- upriamil pozornosť na možnosť riešiť napojenie sa viacerých rodinných domov na kanalizáciu aj 

napr. formou vzájomnej dohody susedov na zriadení vecného bremena na pozemok, cez ktorý 
by kanalizácia viedla. Má vlastnú skúsenosť s takýmto riešením a pri dobrej vôli sa dá nájsť také 
riešenie, aby bol zásah do pozemku do najmenší. 

 
       
     ch)   p. Sandra Hlavňová: 

- vyslovila názor, že prípadný súhlas vlastníkov nehnuteľností s budovaním kanalizácie na ich 
pozemkoch zakladá do budúcnosti značné obmedzenie využitia tohto pozemku, napr. na 
výstavbu a pod.  

 
 

i) p. Anna Lamošová:  
- položila otázku, či nie je možné kanalizáciu viesť cez pozemok od studničky na Panošinú smerom 

nadol ku ceste.    
        
 
Odpovedala p starostka:  

- jedná sa o pozemok, ktorý má tiež mnoho vlastníkov, naviac úsek je na hranici ochranného  
             pásma Národného parku Malá Fatra.  
 
 

j) p. Sandra Hlavňová: 
- položila otázku, kedy bude v obci dostupný optický internet. 

 
 
Odpovedala p starostka:  

- realizácia tohto zámeru je závislá na súhlase SSD, a. s. Žilina viesť káble po stĺpoch elektrického 
vedenia. Má informáciu, že jednému z investorov bol súhlas vydaný, avšak zatiaľ naša obec nie 
je v jeho investičnom pláne. Každý z investorov si stanovuje svoje priority a investuje tam, kde 
má lepšiu návratnosť investície.  

 
 



7 

 

k) p. Danica Dedíková:   
- vrátila sa k problematike odpadového hospodárstva. Prezentovala názor, že váženie 

komunálneho odpadu v každej domácnosti by bolo spravodlivejšie. Všimla si, že mnoho 
domácností má 2 aj 3 zberné nádoby a naviac netriedia komunálny odpad takmer vôbec.   

 
 
Odpovedala p. starostka:   

- opäť zdôraznila potrebu dôsledne separovať jednotlivé druhy odpadu aj napriek tomu, že 
náklady, a s tým spojené poplatky, každoročne rastú. V krátkej budúcnosti bude nevyhnutné 
pristúpiť k váženiu komunálneho odpadu, keďže nás k tomu zaväzuje legislatíva,  avšak v prvom 
rade musí byť na to pripravená zberová spoločnosť. Naša zmluvná zberová spoločnosť Brantner 
Fatra s. r. o. Martin nie je zatiaľ pripravená a schopná zabezpečiť váženie komunálneho odpadu 
v každej domácnosti a poskytnúť obci relevantné výstupy a údaje o množstve odpadu, ktoré tá-
ktorá domácnosť vyprodukovala za určité obdobie. Obec Lipovec sa snaží osloviť aj iné 
konkurenčné zberové spoločnosti ( napr. z Liptovského Mikuláša, z Handlovej ) a intenzívne 
komunikuje v tejto veci aj s okolitými mestami a obcami, avšak pravdepodobne budeme musieť 
nateraz uzatvoriť zmluvu opäť s doterajšou zberovou spoločnosťou.  

 
 

l) p. Ing. Jarmila Lábajová:         
- položila otázku, kedy bude v obci obnovený zber textilu. 
 
 

Odpovedala p. starostka:   
- odberateľ vypovedal spoločnosti Brantner Fatra s. r . o. Martin zmluvu, nakoľko  deklaroval 

nezáujem o tento druh odpadu. Od 1.1.2025 je obec zo zákona povinná zabezpečiť zber textilu, 
takže buď si budeme musieť zberné nádoby na tento účel prenajať, alebo zakúpiť vlastné 
a zabezpečiť jeho zber a zneškodnenie. Časť tohto odpadu je možné dať na charitu.  

 
 

m) p. František Ogurek: 
- prezentoval svoj názor, že my, občania, sa snažíme dôsledne odpad separovať a napokon 

takmer všetok odpad skončí na skládke.  
- ďalej položil otázku, prečo nie je možné použiť na vedenie internetu stĺpy obecného rozhlasu.  

 
 
Odpovedala p starostka:  

- vedenie obecného rozhlasu po týchto stĺpoch bolo akceptované vo verejnom záujme, kedy bolo 
celé vedenie vo vlastníctve štátu. Nové investície sa však už riadia inou legislatívou a je na 
vlastníkovi stĺpov, či tieto vedenia na svojom majetku povolí.   

 
 

n) p. František Kortiš:  
- poukázal na časté neplánované výpadky v dodávke elektrickej energie v našej obci.   

    
 
Odpovedala p starostka:   

- o plánovaných odstávkach v dodávke el. energie v obci je obec v predstihu informovaná 
a oznámenie o prerušení dodávky obec neodkladne zverejňuje na úradnej tabuli obce, cestou 
obecného rozhlasu a tiež cez aplikáciu Munipolis. V prípade, že dôjde k poruche, jedná sa 
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väčšinou o popadané stromy na el. vedenie, prípadne o konáre stromov, ktoré zasahujú do 
elektrického vedenia. Tieto odstávky obec nedokáže ovplyvniť. Upozornila na to, že vlastník 
nehnuteľnosti je povinný udržiavať svoje dreviny v takom stave, aby nezasahovali do el. vedenia.   

 
 

o) p. Sandra Hlavňová: 
- uviedla, že SSD, a. s. Žilina nevykonáva opiľovanie konárov všade, kde je to potrebné.  

 
 
Odpovedala p starostka: 

- SSD, a. s. Žilina pravidelne každoročne vykonáva vypiľovanie stromov a kríkov popod el. 
vedenia, o čom je obec a verejnosť informovaná obvykle formou verejnej vyhlášky. V roku 2024 
tak urobili výruby drevín popod VN, vypiľovanie sa bude realizovať aj popod NN. Na tento výrub 
stromov a drevín nie je potrebný súhlas obce, nakoľko tieto práce sa vykonávajú zo zákona 
o energetike.  

 
 

p) p. Anna Lamošová:  
- negatívne hodnotila vypílenie jablone pri mostíku na ul. Partizánska, a to práve v čase, keď bola 

bohato zarodená. Rozumie tomu, že energetici majú právo vykonávať tieto výruby, avšak podľa 
nej by postačovalo opíliť len niektoré konáre a urobiť tak až po zbere úrody resp. mimo 
vegetačného obdobia.  

 
 
Odpovedala p starostka:  

- opäť uviedla, že do plánu realizácie výrubu drevín, ktorý vykonávajú energetici, obec nemá právo 
zasahovať. Všetky výruby, ktoré plánujú vykonať, oznamujú obci a širokej verejnosti vyššie 
spomínanou verejnou vyhláškou. 

 
 

r) p. Mgr. Vlasta Kevická:  
- položila otázku, komu je potrebné nahlásiť potrebu opíliť stromy resp. konáre zasahujúce do el. 

vedenia.  
 
 
Odpovedala p starostka:  

-  takúto skutočnosť je potrebné nahlásiť vlastníkovi pozemku.  
 
 

s) p. Jana Papajová: 
- považuje za nespravodlivé, že majitelia psov platia daň za psa a majitelia mačiek, ktoré 

znečisťujú záhrady a verejné priestranstvá, žiadnu daň neplatia. Mačiek je podľa nej v našej obci 
neúmerne veľa, majitelia ich nedávajú kastrovať a čipovať.  

 
 
Odpovedala p starostka:   

- obec môže vyberať len takú daň, na ktorú ju splnomocňuje zákon o miestnych daniach 
a miestnych poplatkoch. Môžeme len apelovať na majiteľov mačiek, aby sa snažili ich počet 
regulovať v rozumnom množstve.  
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š)  p. Sandra Hlavňová: 

- položila otázku k výstavbe cyklotrasy.  
 
 
Odpovedala p starostka: 

- územné konanie práve prebieha. Na projekte sa stále pracuje, Žilinský samosprávny kraj má už 
k dispozícii takmer všetky potrebné vyjadrenia a stanoviská účastníkov konania, avšak z dôvodu 
toho, že jeden z účastníkov konania z dôvodu svojich osobných záujmov neustále podáva 
námietky k projektu, všetky procesy sa tým neúmerne predlžujú. Podala stručnú informáciu 
k pripravovanému projektu a k jeho trase cez našu obec.  

 
 

t) p. Jana Hoťková:  
- vrátila sa opäť k problematike parkovania v obci. S príchodom zimy vidí riziká pri výkone zimnej 

údržby miestnych komunikácií a odporučila starostke obce, aby pristúpila k sankcionovaniu tých 
občanov, ktorí parkujú na cestách.   

 
 

u) p. Ing. Augustín Papaj:  
- požiadal starostku obce, aby obec vybrala na vianočnú výzdobu vhodnejší strom, nakoľko ten 

doterajší považuje za nevhodný.  
 
 
Odpovedala p starostka:  

- okrem doterajšieho stromčeka bude ozdobený svietidlami aj stromček na ostrovčeku pri vstupe 
do obce a ďalší stromček pod Kultúrnym domom.  Zároveň pozvala občanov na Mikuláša na deň 
6.12.2024, kedy sa bude variť punč, kapustnica, budú sa deťom rozdávať darčeky a rozsvieti sa 
vianočný stromček.  

 
 
      v)   p. Anna Lamošová:  
      -    upozornila na to, že miestny rozhlas v časti ulice Partizánska za mostíkom nefunguje, rovnako tak   
           aj lampa verejného osvetlenia pri p. Trégerovi svieti nepravidelne a zapína sa v rôznych  
           intervaloch. Tento problém pretrváva dlhší čas a vzhľadom na nebezpečenstvo výskytu medveďa  
           v našej obci požiadala o nápravu.   
 
 
Odpovedala p starostka:  

- obec zabezpečuje dodávateľsky údržbu verejného osvetlenia priebežne podľa nahlásených 
nedostatkov a porúch. Požiadala občanov, aby zistené nedostatky nahlasovali neodkladne.  
Údržba verejného osvetlenia sa bude vykonávať aj v najbližších dňoch.  

 
 
     z)  p. Anna Furielová:  
     - nahlásila poruchu na verejnom osvetlení – svietidlo na ulici Partizánska pri miestnom cintoríne pri  
       rodinnom dome p. Bartolomeja Lamoša nesvieti.  
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Odpovedala p starostka: 
- požiadavka na opravu je zaevidovaná, je však efektívne riešiť viacero porúch naraz, a nie 

jednotlivo. Závada bude odstránená v najbližších dňoch.  
  
V tejto súvislosti poznamenala, že obec má podanú žiadosť o nenávratný finančný príspevok na výmenu 
svietidiel za LED lampy, zatiaľ čakáme na vyjadrenie.   
 
 
 
    ž)  p. Mgr. Jarmila Lábajová:  
     - upozornila na problém s miestnym rozhlasom – hudbu je počuť dobre, avšak hovorené slovo je  
       nezrozumiteľné.     
 
 
Odpovedala p starostka: 

- obec zakúpila novú rozhlasovú ústredňu a zabezpečila výmenu viacerých nefunkčných 
reproduktorov. Zatiaľ novú ústredňu testujeme a nedostatky sa snažíme neodkladne 
odstraňovať. V tejto súvislosti opäť upriamila pozornosť na aplikáciu „ Munipolis “, cez ktorú sa 
pripojeným občanom dostanú takmer okamžite všetky dôležité informácie, oznamy či pozvánky, 
ktoré sa hlásia v miestnom rozhlase, resp. sa zverejňujú na úradnej tabuli obce.  

      
 
 
Nakoľko neboli podané žiadne ďalšie otázky, či podnety od účastníkov zhromaždenia, pani starostka 
poďakovala všetkým za aktívnu účasť a uistila všetkých prítomných, že stretnutia s občanmi plánuje 
spoločne s poslancami Obecného zastupiteľstva zvolávať pravidelne každoročne. Opäť uviedla,  že svoje 
pripomienky, otázky, námety a názory môžu naši občania kedykoľvek adresovať jej osobne, poslancom 
Obecného zastupiteľstva, ako aj zamestnancom Obecného úradu osobnou návštevou, telefonicky, či 
prostredníctvom e-mailu.   
 
 
Zhromaždenie obyvateľov obce bolo ukončené o 18.45 hodine.  
 
 
 
 
 
 
 
         Ing. Dana Petrášková  
               starostka obce   
 
 
 
 
 
 
Zapísala:   Jana Kašíková  
 
                  ........................ 
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